
 

SZEKSZÁRD MEGYEI JOGÚ VÁROS KÖZGYŐLÉSÉNEK 

SPORT-, IFJÚSÁGI ÉS CIVIL SZERVEZETEK BIZOTTSÁGA 
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Iktatószám: IV. 86-1/2009. 
 
 

JEGYZİKÖNYV 
 

amely készült Szekszárd Megyei Jogú Város Közgyőlése Sport-, Ifjúsági és Civil Szervezetek 
Bizottságának 2009. február 11-én 14 órakor a Polgármesteri Hivatal I. emeleti 
Polgármesteri tárgyalójában megtartott ülésérıl. 
 
Jelen vannak:                                     Fajszi Lajos elnök 

 Csillagné Szántó Polixéna,  
 Máté Péter, 
 Horváth Jánosné, 
 Cser Henrietta bizottsági tagok. 
 
Távolmaradását jelezte: Horváth László, 

 Schoeck Károly bizottsági tagok 
 

Tanácskozási joggal megjelent:        Hamvas Ferencné sportreferens 
Pócs Margit közmővelıdési és civil kapcsolatok 
referense 
Asztalos Adrienn ifjúsági referens 
 Dér Miklósné a Szekszárdi Civil Kerekasztal elnöke, 
dr. Kajos Nikolett bizottsági referens, jkv. vezetı 

Meghívottak: 

Berlinger Anita Ifjúsági Unió Szekszárd 

Ignácz György Ifjúsági Unió Szekszárd 

Fehér Attila Szekszárdi UFC 

Takács László Atlétikai Club Szekszárd 

Csordásné Kımíves Ágnes Mentálhigiénés Mőhely 

Béresné Kollár Éva Tücsök Zenés Színpad 

Matókné Kapási Júlia Bartina Néptánc Egyesület 

 
Az elnök megállapítja, hogy a 7 tagú bizottságból 5 fı jelen van, a bizottság határozatképes. 
Az elnök az ülést 14 órakor megnyitja. 
 
Kiegészítı, módosító javaslat nem hangzott el. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a napirendre vonatkozó javaslatot, melyet a bizottság 5 igen 
szavazattal, egyhangúan elfogadott és a következı napirendet állapította meg: 
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N A P I R E N D 
 

 
1.) napirendi pont 
Ifjúsági Unió tájékoztatója a 35. Gemenci Nagydíj elıkészítésérıl 
(írásbeli tájékoztató) 
Elıterjesztı: Berlinger Anita 

 Ignácz György 
 
2.) napirendi pont 
Szekszárdi UFC 2008. évi mőködése és 2009. évi terveinek bemutatása  
(írásbeli tájékoztató) 
Elıterjesztı: Fehér Attila 
 
3.) napirendi pont 
Atlétikai Club Szekszárd 2008. évi mőködése és 2009. évi terveinek bemutatása 
(írásbeli tájékoztató) 
Elıterjesztı: Takács László 
 
4.) napirendi pont 
Tájékoztató a Mentálhigiénés Mőhely 2008. évi mőködésérıl és 2009. évi terveirıl 
(írásbeli tájékoztató) 
Elıterjesztı: Csordásné Kımőves Ágnes titkár 
 
5.) napirendi pont 
Tájékoztató a Tücsök Zenés Színpad Egyesület 2008. évi mőködésérıl és 2009. évi 
terveirıl 
(írásbeli tájékoztató) 
Elıterjesztı: Béresné Kollár Éva mővészeti titkár 
 
6.) napirendi pont 
Tájékoztató a Bartina Néptánc Egyesület 2008. évi mőködésérıl és 2009. évi terveirıl 
(írásbeli tájékoztató) 
Elıterjesztı: Matókné Kapási Júlia  
 
 
1.) napirendi pont 
Ifjúsági Unió tájékoztatója a 35. Gemenci Nagydíj elıkészítésérıl 
(írásbeli tájékoztató) 
Elıterjesztı: Berlinger Anita 

 Ignácz György 
 
Ignácz György: Ismerteti a programtervezetet. Szeretnénk összegyőjteni a 35 év relikviáit, 
valamint lekérni a Közlekedési Múzeumból a kerékpár történetével kapcsolatos kiállítási 
tárgyakat és ezt Szekszárdon kiállítani. A megnyitó a sajtótájékoztatóval együtt lenne. A 
verseny alatt és után lenne megtekinthetı, összesen körülbelül egy hónapig. Ehhez szeretnénk 
segítséget kérni a helyszínt illetıen: a Babits Mihály Mővelıdési Ház és Mővészetek Háza 
márványtermében szeretnénk megrendezni. Segítséget szeretnénk ezen kívül a megfelelı 
propagálásban is. Szeretnénk felhívást közzétenni a médiában, hogy várjuk a lakosságtól 
azokat a tárgyakat, amelyek valamilyen kapcsolatban állnak a versennyel és kiállíthatók. 
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Készült egy rövid kisfilm is a versenyrıl, amelyet tavaly a Sport 1 is levetített, ezt szeretnénk 
levetíteni a helyi tv-ben is. 
 
Fajszi Lajos: Javasolnám a márványterem helyett az új kiállítótermet, mely a Mővelıdési 
Ház földszintjén található és zárható is. 
 
Ignácz György: Mindenképpen azt szeretnénk, ha a versenyközpontban lenne a kiállítás, ahol 
akár sajtótájékoztatót, illetve állófogadást is lehetne tartani. Szeretnénk továbbra is, hogy a 
versenynek egyfajta fesztivál hangulata legyen. Kérjük az önkormányzat segítségét abban is, 
hogy idén is kapjunk rendıri biztosítást. Sajnos a szállásaink nem megfelelı színvonalúak. 
Nyilván egy német verseny színvonalát nem tudjuk biztosítani, azonban a csehek és a 
szlovákok is hotelben szállásolják el a versenyzıket. Abból a szempontból jó volt a Szent 
László Középiskola Kollégiuma, hogy a versenyközpontban helyezkedik el és az 
információáramlás a csapatok között megfelelı volt, azonban a színvonala sajnos nem 
kielégítı. Gondoltunk még az Egészségügyi Iskola kollégiumára, bár nem a központban van, 
valamint a Rózsa Ferenc Kollégiumra is. 
 
Hamvas Ferencné: Az Egészségügyi Kollégiummal az a probléma, hogy nem szívesen 
veszik, ha a versenyzık felviszik a szobákba a kerékpárokat, a versenyzık viszont nem 
szívesen hagyják lenn, mivel nagy értékőek. Ebben talán tudna segíteni az önkormányzat.  
 
Ignácz György: Akár ırzı-védı szolgálattal is meg lehetne oldani a felügyeletet. Fontosnak 
tartom, hogy a város, illetve a megye szerepe erısödjön, valamint, hogy a verseny 
megmaradjon szekszárdinak. 
 
Hamvas Ferencné: Mekkora a verseny költségvetése? 
 
Ignácz György: A díjazás a nemzetközi követelményeknek megfelelıen 4 millió Ft. A 
regisztráció, hogy nemzetközi bírót rendelnek ide, 400.000 Ft volt. Az egyéb költségek 10 
millió Ft-ot tesznek ki. Ez abban az esetben ennyi, ha továbbra is élvezzük a korábbi 
természetbeni támogatásokat. Ez egy meghívásos verseny, vagyis köteles vagyok 200 
versenyzıt fogadni. Olyan csapatok is jelentkeztek már, akik eddig nem akartak jönni a 
körülmények miatt, azonban a verseny híre és színvonala miatt idén jelentkeztek.  
 
A bizottság a tájékoztatót megköszönte és tudomásul vette. 
 
2.) napirendi pont 
Szekszárdi UFC 2008. évi mőködése és 2009. évi terveinek bemutatása  
(írásbeli tájékoztató) 
Elıterjesztı: Fehér Attila 
 
Fehér Attila: Ismerteti a beszámolót. Úgy érezzük, hogy a város életében alul van 
pozícionálva az egyesület, szeretnénk megfelelı rangra emelni. Olyan programot szeretnénk 
kidolgozni, amely itt tartja a 15 éves kort betöltött fiatalokat. Ugyanis ebben a korban 
megszőnik a képzésünk és nem tudunk olyan színvonalat biztosítani, mint 6 éves korban. 
Minıségi képzést nyújtunk, tehát a gyerekek felveszik a versenyt a sportiskolákba járó 
gyerekekkel. Az egyesület évente 10 millió Ft-ból gazdálkodik, amely az önkormányzat 
támogatásából, valamint a szülıi hozzájárulásokból tevıdik össze. Ezen felül kapunk még 
szponzori pénzt. A gyerekek egyfajta „védıernyı” alatt nevelkednek és ezt szeretnénk 
fenntartani. A felnıtt csapatunk jelenleg 20 fıbıl áll, amelybıl 19 fı szekszárdi neveléső 
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játékos. A 16 éven felüliek is itt játszanak. Mivel az egyesület kevés pénzbıl gazdálkodik, 
sajnos az is elıfordul, hogy a játékosoknak maguknak kell finanszírozniuk a felszerelésüket. 
Emelhetné az egyesület presztízsét, ha az NB III-ból felkerülhetnénk az NB II-be. Szeretnénk 
változtatni ezen. Számoltunk és nagyjából 9 millió Ft többlettámogatással tudnánk emelni a 
színvonalat – ez az összeg elegendı lenne az utazási költségekre és a nevezési díjakra. 
 
Fajszi Lajos: A város évente körülbelül 10 millió Ft-tal támogatja az egyesületet, amelyben a 
természetbeni juttatások is benne vannak. 
 
Fehér Attila: Úgy gondolom, hogy a városnak nem érzi sajátjának az egyesületet, pedig egy 
250 fıs klub érték. Sajnos az edzési lehetıségeink meglehetısen rosszak, a szabadtéri pályák 
nagy része rossz állapotban van, amely rontja a versenyképességünket is. Sajnos a Városi 
Sport és Szabadidıközpont belsı termeiben nem tudunk edzeni, mivel a pályák estig 
foglaltak. Szeretnénk kiépíteni egy sportiskolai rendszert, amely egy labdarúgás-kézilabda 
osztályt jelentene például a Garay Általános Iskolában. Itt sport osztály jelenleg is mőködik, 
azonban nem megfelelı az együttmőködés a klubbal. 
 
Fajszi Lajos: Bízom abban, hogy a mőfüves pálya megépítése orvosolja majd a problémák 
egy részt. A többlettámogatásról egyelıre nem tudok nyilatkozni, a költségvetés még nem 
készült el, azonban szeretném biztosítani az egyesületet arról, hogy az önkormányzat továbbra 
is nagy figyelmet fordít a sport fejlesztésére a városban. 
 
A bizottság a tájékoztatót megköszönte és tudomásul vette. 
 
3.) napirendi pont 
Atlétikai Club Szekszárd 2008. évi mőködése és 2009. évi terveinek bemutatása 
(írásbeli tájékoztató) 
Elıterjesztı: Takács László 
 
Takács László: Mint a Városi Sport és Szabadidıközpont vezetıje szeretném elmondani a 
Szekszárdi UFC képviselıjének, hogy délután háromig tudunk termet biztosítani az edzések 
megtartásához, valamint minden év augusztusában leülünk a legnagyobb egyesületek 
képviselıivel és megegyezünk a terembeosztásban. Idén várjuk a klubot is és biztosan tudunk 
majd több lehetıséget biztosítani. Ismerteti a beszámoló tartalmát. Az egyesület az abszolút 
sportversenyben a 22. helyen végzett a tavalyi évben, az utánpótlás pedig a 12. helyen. 
Jelenleg hét válogatott játékosunk van, profi sportolóval nem rendelkezünk, mindenki amatır. 
Mi is azzal a problémával küzdünk, amivel más egyesület is, hogy az általunk nevelt 
sportolók nem maradnak Szekszárdon, mert a Fıiskola nem nyújt megfelelı és változatos 
képzést. Szeretnénk csoportokat indítani a Babits Mihály Általános Iskolában, valamint a 
Garay János Általános Iskolában. Az edzések megtartásához szeretnénk kérni az 
önkormányzat segítségét annyiban, hogy finanszírozni tudjuk az edzık tiszteletdíját. Várjuk, 
hogy megépüljön az új atlétikai pálya, mivel így országos versenyeket tudnánk rendezni, 
ezáltal maga a sport is vonzóbbá válna a gyerekek számára. 
 
Csillagné Szántó Polixéna: Az 5. sz. Általános Iskola miért nem mőködik együtt a klubbal? 
 
Takács László: Jelenleg az iskolában nincs olyan testnevelı tanár, aki vállalná az atlétikai 
edzések megtartását. Sokáig Zalakovics Gábor látta el ezt a feladatot, aki szakedzı is egyben, 
azonban a jövıben már nem kíván közremőködni. Külsı személy megbízásával is 
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próbálkoztunk, de sajnos nem ment. Tudomásul kell vennünk, hogy egyéni sport, nem olyan 
népszerő, mint a csapatjátékok. 
 
A bizottság a tájékoztatót megköszönte és tudomásul vette. 
 
Horváth Jánosné 15 órakor elhagyja az üléstermet. Jelen van 4 fı bizottsági tag. 
 
4.) napirendi pont 
Tájékoztató a Mentálhigiénés Mőhely 2008. évi mőködésérıl és 2009. évi terveirıl 
(írásbeli tájékoztató) 
Elıterjesztı: Csordásné Kımőves Ágnes titkár 
 
Csordásné Kımőves Ágnes: Ismerteti a beszámoló tartalmát. Szeretném kiemelni a 
tájékoztatóból, hogy a Lelkiposta internetes lelkisegély szolgálat egyedülálló az országban. 
Önkénteseink minden nap fogadják a megadott e-mail címre érkezı leveleket és 72 órán belül 
válaszolnak is rá. Az „İszinte Szó” Felnıtt és Ifjúsági Lelkisegély Szolgálat szintén nincs az 
országban sehol máshol, ingyenesen mőködik, mentálhigiénés szakemberek foglalkoznak a 
hozzájuk fordulókkal, akik szakmai felkészültség tekintetében felveszik a versenyt a 
pszichológusokkal. 2009. évi terveink között szerepel a Civil Bőnmegelızési Mőhely 
fejlesztése, szervezzük az Önkéntes Ifjúság elnevezéső programunkat, melynek lényege, hogy 
terjesszük a kultúrát, valamint a fiatalok bemennek a kórház gyermekosztályára és meséket 
olvasnak fel a beteg gyermekeknek, ezáltal könnyebbé téve az ottlétüket. Új honlapot is 
tervezünk, melyre felkerülne egy fórum is, ahol a problémával küszködı emberek kapcsolatba 
kerülhetnének egymással, megbeszélhetnék a gondjaikat, valamint hozzászólhatnának az 
aktuálisan felvett témákhoz. Idén is szervezzük a KEF konferenciát. Reméljük, hogy az 
önkormányzat továbbra is támogatja mőködésünket. Több pályázatot is benyújtottunk, 
amelybıl finanszírozni tudjuk a központ vezetıjének fizetését, valamint fejleszteni tudnánk 
tevékenységünket. 
 
Csillagné Szántó Polixéna: Ha nem nyernek a pályázatokon, akkor mibıl tudják majd 
finanszírozni a bért? 
 
Csordásné Kımőves Ágnes: Általában minden évben ugyanazok a pályázatok vannak, tehát 
viszonylag biztosak. 
 
A bizottság a tájékoztatót megköszönte és tudomásul vette. 
 
5.) napirendi pont 
Tájékoztató a Tücsök Zenés Színpad Egyesület 2008. évi mőködésérıl és 2009. évi 
terveirıl 
(írásbeli tájékoztató) 
Elıterjesztı: Béresné Kollár Éva mővészeti titkár 
 
Béresné Kollár Éva: Ismerteti a beszámolóban foglaltakat. Mi is nehéz helyzetben vagyunk, 
hiszen nehéz a minıségi fejlesztés 16 év felett. Szakmailag felkészült embereket kell 
hoznunk, azonban ehhez megfelelı pénzügyi háttér is kell. Hat diákunk meghívást kapott a 
Quenn Musicalben történı szerepléshez, szeretnénk, ha Szekszárdon is megrendezésre 
kerülne. A Musical nagybemutatója novemberben Budapesten lesz, elıtte azonban 
végigjárják a nagyobb városokat, jó lenne, ha Szekszárdon is lenne. A produkció 
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költségvetése 6 millió Ft, amelybıl valamennyit le lehetne faragni, hiszen a mi gyerekeink is 
szerepelnek benne. 
 
A bizottság a tájékoztatót megköszönte és tudomásul vette. 
 
6.) napirendi pont 
Tájékoztató a Bartina Néptánc Egyesület 2008. évi mőködésérıl és 2009. évi terveirıl 
(írásbeli tájékoztató) 
Elıterjesztı: Matókné Kapási Júlia  
 
Matókné Kapási Júlia: Ismerteti a beszámolóban foglaltakat. Az egyesületben a 18 év 
alattiak próbáiért terembérleti díjat kell fizetnünk, csak a felnıtt csoportnak nem kell. 
Költségvetésünk 7,6 %-át adja az önkormányzat, amelyet ezúton is köszönök. Nem értem a 
sportszervezetek felfogását, hiszen lényegesen nagyobb pénzbeli támogatást kapnak az 
önkormányzattól és biztosítják számukra a termek, pályák ingyenes használatát is. Azonban 
ez utóbbit nem számolják. Február 1-tıl azonban kimutatást fogunk csinálni arról, hogy mely 
szervezet mennyi teremlehetıséget kap és ezt forintosítani is fogjuk. 
Sajnos az idei évben a bevételünk nagyon csekély volt, hiszen a fellépéseink nagy része 
ingyenes. Azonban nem szeretné nemet sem mondani a felkéréseknek. 
 
Csillagné Szántó Polixéna: A beszámoló szerint szüksége lenne az egyesületnek lábbelikre. 
Mennyi lenne az a mennyiség, amely jelenleg segítséget jelentene? 
 
Matókné Kapási Júlia: 30-40 pár cipıre és 50 pár csizmára lenne szükségünk, amely több 
mint 1 millió Ft költséget jelentene. 
 
A bizottság a tájékoztatót megköszönte és tudomásul vette. 
 
További napirendi pont nem lévén az elnök az ülést 16 óra 25 perckor berekeszti. 
 
 

Kmf. 
 

 
 

Fajszi Lajos 
   Elnök 

 

A jegyzıkönyvet készítette: 
 
    dr. Kajos Nikolett 

bizottsági referens 
 
 
 
 
      Ellenjegyezte: 
 
              Amreinné dr. Gál Klaudia 
                            aljegyzı 


